

香港法律服務論壇 2023  
川渝連香江 攜手創未來

日期：2023年8月24日（星期四）

地點：成都香格里拉

上午環節	
08:30 – 09:00	嘉賓簽到 及 大合照
09:00 – 09:30	開幕環節
	開幕辭 香港特別行政區政府律政司司長 林定國資深大律師, SBS, SC, JP
	開幕辭 四川省政府領導
	介紹天府中央法務區 四川省級政府人員
09:30 – 10:30	主論壇一 中國企業「走出去」的法律風險評估及管理
主持人	香港作為首選的國際跨境交易的超級聯繫人  香港律師會會長 陳澤銘律師
講題(1):	在香港進行境外收購、兼併或重組融資的法律風險管理  盛德律師事務所合夥人 蔡學雯律師
講題(2):	對外投資：管理風險及退出機制  孖士打律師行合夥人 夏卓玲律師
講題(3):	跨境電子交易：智能合同與區塊鏈的應用發展以及法律風險分析  君合律師事務所合夥人、香港律師會創新科技委員會委員 郭思鋒律師

講題(4):	<b>如何通過香港「走出去」</b>  天齊鋰業股份有限公司董事兼總裁 夏浚誠先生
	答問互動環節
<b>10:30 – 10:45</b>	<b>茶歇</b>
<b>10:45 – 12:00</b>	<b>主論壇二 跨境商業爭議解決服務</b>
主持人	香港作為首選的亞太區主要國際爭議解決服務中心及創新法律科技服務  國浩律師(香港)事務所合夥人、一邦國際網上仲調中心主席 蘇紹聰律師
講題(1):	<b>傳統法院訴訟與其他爭議解決方法的比較分析：如何選擇適合的爭議解決方法？</b>  香港特別行政區高等法院原訟法庭特委法官、香港大律師公會前主席 譚允芝資深大律師
講題(2):	<b>選擇香港法律作為跨境合同准據法的優點</b>  香港特別行政區高等法院原訟法庭特委法官 許偉強資深大律師
講題(3):	<b>香港在處理跨境併購、合資企業及私募股權交易相關爭議的實務分享</b>  的近律師行訴訟與爭議解決部主管合夥人 關兆明律師
講題(4):	<b>在香港仲裁法下訂定仲裁協議和考慮仲裁資金選項的實務分享</b>  海問律師事務所有限法律責任合夥合夥人 劉洋律師
講題(5):	<b>香港仲裁中的程序管理</b>  香港國際仲裁中心總法律顧問 龍冬律師
	答問互動環節

12:00 – 13:30	午餐	
下午環節		
	專題分組論壇 (1)	專題分組論壇 (2)
13:30 – 14:30	<p><b>模擬調解</b> (商務糾紛案件)</p> <p>透過模擬調解方式及討論環節，展示如何有效利用調解解決爭議。</p> <p><b>討論互動環節</b></p> <p>主持人: [待定]</p> <p>講者: [待定]</p>	<p><b>知識產權貿易及有關的法律實務與個案分析</b></p> <p>知識產權貿易、保護、商品化/產業化、侵權訴訟、爭議解決</p> <p>主持人: 知識產權署律師 尹俊耀律師</p> <p>講者: 張淑姬趙之威律師行管理合夥人、香港律師會創新科技委員會委員 趙之威律師</p> <p>知識產權署助理署長(法律意見) 劉國強律師</p>
14:30 – 14:45	茶歇	
14:45 – 15:45	<p><b>模擬仲裁庭</b> (商務糾紛案件)</p> <p>透過模擬仲裁庭方式及討論環節，展示如何有效利用仲裁解決爭議。</p> <p><b>討論互動環節</b></p> <p>主持人: [待定]</p> <p>講者: [待定]</p>	<p><b>在港集資及上市實務工作坊</b></p> <p>首先邀請各位講者對講題作簡介，然後與其他參加者進行交流討論環節。</p> <p>主持人: 眾達國際法律事務所香港分所主管合夥人 劉秀麗律師</p> <p>講題(1): 香港首次公開招股及注意事項 講者: [待定]</p> <p>講題(2): 對賭條款可能和潛在的影響 講者: [待定]</p> <p>講題(3): 國內企業赴香港上市的架構分析、股權激勵操作與風險防控</p>

		講者： 中倫律師事務所有限法律責任合夥權益 合夥人 廖小新律師
<b>15:45– 17:00</b>	<b>現場與香港律師一對一諮詢</b>	

講題或講者的資料如有任何改動，恕不另行通知。

**Hong Kong Legal Services Forum 2023**

Sichuan, Chongqing and Hong Kong Join Hands for a Brighter Future

**Date : 24 August 2023 (Thursday)****Venue: Shangri-La Chengdu**

<b>AM Session</b>	
<b>08:30 – 09:00</b>	<b>Registration and Photo-taking</b>
<b>09:00 – 09:30</b>	<b>Opening Session</b>
	<b><u>Opening Address</u></b> The Hon Mr Paul T K Lam, SBS, SC, JP Secretary for Justice, The Government of the Hong Kong Special Administrative Region
	<b><u>Opening Address</u></b> Representative from the Sichuan Provincial Government
	<b><u>Introduction on Tianfu Central Legal Services District</u></b> (天府中央法務區) Officials from the Sichuan Provincial Government
<b>09:30 – 10:30</b>	<b>Plenary Session One – Legal Risk Assessment and Management for Chinese Enterprises “Going Global”</b>
Moderator:	<b>Hong Kong as the Preferred “Super-connector” for International Cross-border Transactions</b>  Mr C. M. Chan President, The Law Society of Hong Kong
Topic (1):	<b>Legal Risk Management for Conducting Offshore Acquisitions, Mergers or Restructuring Financing in Hong Kong</b>  Ms Constance Choy Partner, Sidley Austin LLP
Topic (2):	<b>Foreign Investment: Risk Management and Exit Mechanism</b>  Ms Hannah Ha Partner, Mayer Brown JSM
Topic (3):	<b>Cross-border E-commerce: Application and Development of Smart Contract and Blockchain and Analysis on the Legal Risk</b>  Mr Philip Kwok Partner, Jun He Law Offices; Member, InnoTech Committee, The Law Society of Hong Kong

Topic (4):	<b>How to “Go Global” through Hong Kong</b>  Mr Frank Ha Director & Chief Executive Officer, Tianqi Lithium Corporation
	<b>Question &amp; Answer Session</b>
<b>10:30 – 10:45</b>	<b>Coffee Break</b>
<b>10:45 – 12:00</b>	<b>Plenary Session Two – Cross-border Commercial Dispute Resolution Services</b>
Moderator:	<b>Hong Kong as the Preferred Centre for International Dispute Resolution Services and Innovative LawTech Services in the Asia-Pacific region</b>  Mr Thomas So, JP Partner, Grandall Zimmern Law Firm; Chairman, eBRAM International Online Dispute Resolution Centre
Topic (1):	<b>Comparative Analysis of Traditional Court Litigation and Alternative Dispute Resolution: How to Choose an Appropriate Method for Dispute Resolution?</b>  Ms Winnie Tam, SBS, SC, JP Recorder, The Court of First Instance, High Court of the HKSAR; Former Chairman, Hong Kong Bar Association
Topic (2):	<b>Advantages of Adopting Hong Kong Law as the Applicable Law of Cross-border Contracts</b>  Mr Richard Khaw, SC Recorder, The Court of First Instance, High Court of the HKSAR
Topic (3):	<b>Practical Sharing on Handling Disputes related to Cross-border Mergers and Acquisitions, Joint Ventures and Private Equity Transactions in Hong Kong</b>  Mr Joseph Kwan Partner and Head of Litigation and Dispute Resolution Department, Deacons
Topic(4):	<b>Practical Sharing on Entering into an Arbitration Agreement and on the Options for Arbitration Funding under the Hong Kong Arbitration Law</b>  Mr Edward Liu, MH Partner, Haiwen & Partners LLP
Topic (5):	<b>Procedural Aspects of Managing an Arbitration in Hong Kong</b>  Ms Dong Long Managing Counsel, Hong Kong International Arbitration Centre

	<b>Question &amp; Answer Session</b>	
<b>12:00 – 13:30</b>	<b>Luncheon</b>	
<b>PM Session</b>		
	<b>Breakout Session (1)</b>	<b>Breakout Session (2)</b>
<b>13:30 – 14:30</b>	<p><b>Mock Mediation</b> (Commercial Dispute)</p> <p>This breakout session will demonstrate effective dispute resolution by mediation through the staging of a mock mediation followed by panel discussion.</p> <p><b>Panel Discussion</b></p> <p>Moderator: [To be confirmed]</p> <p>Panellists: [To be confirmed]</p>	<p><b>Practice and Case Analysis on Intellectual Property Trade and Relevant Laws</b></p> <p>Intellectual property trade, protection, commercialization/ industrialization, infringement litigation, dispute resolution</p> <p><b>Moderator:</b> Mr Alex Wan Solicitor, Intellectual Property Department</p> <p><b>Panellists:</b> Mr Alan Chiu Managing Partner, ELLALAN; Member, InnoTech Committee, The Law Society of Hong Kong</p> <p>Mr Derek Lau Assistant Director (Advisory), Intellectual Property Department</p>
<b>14:30 – 14:45</b>	<b>Coffee Break</b>	
<b>14:45 – 15:45</b>	<p><b>Mock Arbitration</b> (Commercial Dispute)</p> <p>This breakout session will demonstrate effective dispute resolution by arbitration through the staging of a mock arbitration followed by panel discussion.</p> <p><b>Panel Discussion</b></p> <p>Moderator: [To be confirmed]</p> <p>Panellists: [To be confirmed]</p>	<p><b>Practical Workshop on Fundraising and Listing in Hong Kong</b></p> <p>Speakers are invited to give a brief introduction on each topic, followed by an exchange and discussion session with other participants.</p> <p><b>Moderator:</b> Ms Joelle Lau Partner-in-Charge Hong Kong, Jones Day</p> <p><b>Panellists:</b> <b>Topic 1: Points to Note on Initial Public Offering in Hong Kong</b> [To be confirmed]</p>

		<p><b>Topic 2: Potential Impact of Valuation Adjustment Mechanism Clauses</b> [To be confirmed]</p> <p><b>Topic 3: Structural Analysis, Equity Incentive Operation and Risk Prevention and Control of Listing of Mainland Enterprises in Hong Kong</b> Mr Jaycen Liao Equity Partner, Zhong Lun Law Firm LLP</p>
<b>15:45 – 17:00</b>	<b>Business Matching Session</b>	

**The above are tentative topics and speakers of the plenary and breakout sessions that may be further changed.**